
    S/BR .0002.1.2011          

                                                                Protokół Nr  IV/11
                                                      z IV sesji Rady Miejskiej w Rynie 

    z dnia 26 stycznia 2011 roku                                           

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn
w godz.15,00 do 17,40.

W obradach uczestniczyli:
− Radni Rady Miejskiej
− Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński
− Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska
− Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska
-     Kierownicy Jednostek Podległych
-     Mieszkańcy Miasta i Gminy

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 
    w okresie między sesjami.
5.Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami.
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w Rynie.           
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej nr 131/15
    przy ul. M. Kopernika w Rynie.                                                                                             
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej nr 131/16
    przy ul. M. Kopernika w Rynie.                                                                                             
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej nr 31/28
    przy Pl. Wolności w Rynie.        
12. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej nr 31/30
    przy Pl. Wolności w Rynie.                                                                                         
13. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 31/27 w Rynie.        
14. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 92/4 we wsi Skop.   
15. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w Ławkach.    
16. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 163 w Wejdykach.   
17. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 288/2 w obrębie
      Sterławek Wielkich.
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie majątku gminy
      Przedsiębiorstwu gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółce z o.o. w Rynie.           
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie majątku gminy
      Przedsiębiorstwu gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółce z o.o. w Rynie.           
20.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/407/10 Rady Miejskiej w Rynie 
     z dnia 28 lipca 2010r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta i Gminy    
     Ryn na lata 2010-2015.       
21. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji inwestycji pn.” Ryńskie Centrum Sportu i Rekreacji ”
      poprzez zawarcie umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym.                                       
22. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Ryn
      na lata 2011- 2019. (projekt  dostarczono radnym na I sesji : 02.12.2010r.)
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23. Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok:( projekt dostarczono radnym na I sesji:-02.12.10.r) 
                     1/ odczytanie projektu uchwały budżetowej
                      2/ odczytanie opinii poszczególnych Komisji Rady
                      3/ odczytanie opinii Komisji właściwej do spraw budżetu
                      4/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały
                          budżetowej  oraz prognozie długu
                      5/ dyskusja nad projektem uchwały budżetowej
                      6/ głosowanie.
24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na rok 2011.                     
25. Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza MiG Ryn.( przedłożonej na III sesji :30.12.10r.) 
26. Sprawy rożne.                                                                                                                                   
27. Zamknięcie posiedzenia.

Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia IV Sesji Rady Miejskiej w Rynie,  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan J. Guz.
Przewodniczący  Rady stwierdził  prawomocność  obrad.  W trakcie  stwierdzania  prawomocności  w 
sesji uczestniczyło 13 radnych ( nieobecni : Pani J. Symonowicz, Pan D. Kowalski ).
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Ad.2 Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie propozycji zmian do porządku obrad.

Pan. J. Karpiński – Burmistrz wniósł :
1/  o rozbicie „ pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w   
   Ławkach”  na dwie odrębne uchwały:
    -   pkt 15 Podjęcie uchwały sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 51/6 w Ławkach.
   -    pkt 15 a Podjęcie uchwały sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 118/2 w Ławkach.
2/ o wprowadzenie do porządku obrad po pkt 25 : projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
    Szkoły Podstawowej w Skopie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zgłoszonymi  zmianami.
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad, ze zmianami, został przyjęty większością 
głosów ( za przyjęciem głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny – wstrzymał się od głosu).

Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Uwag do protokółu nie zgłoszono.
Protokół  został  przyjęty  przez  Radę  większością  głosów (  za  przyjęciem  głosowało  12  radnych; 
przeciw – nie było; 1 radny – wstrzymał się od głosu).

Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 
         w okresie między sesjami.

Pana J. Guz – Przewodniczący Rady odczytał treść pisma Pana L. Bociana z dnia 17.01.2011r.
w którym prosi  poinformowanie go, kiedy i  w jakiej  formie nastąpi przejęcie od niego obowiązku 
dostarczania energii elektrycznej na potrzeby przepompowni.
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Przewodniczący  Rady  Pan  J.  Guz  odczytał  projekt  postanowienia  o  przekazaniu  pisma Pana  L. 
Bociana do organu właściwego tj. do Burmistrza MiG.

Rada Miejska, jednogłośnie w  obecności 13 radnych, przyjęła treść postanowienia przekazującego 
pismo Pana L. Bociana  według właściwości do Burmistrza MiG.

Kserokopia pisma oraz postanowienie – stanowią załącznik nr 2 i 3 do niniejszego protokółu.

Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między    
         sesjami. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał zostało dostarczone radnym przed  
         sesją – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu.

Pan J. Karpiński - Burmistrz poinformował, że:
1/  złożono  wniosek  o płatność  inwestycji  związanej  z  Master  Planem,  wniosek  został  załatwiony 
pozytywnie; płatność będzie uruchomiona po przeprowadzonej kontroli
2/  złożono kolejny wniosek o dofinansowanie w ramach Programu Obszarów Wiejskich dotyczący 
budowy sieci wodno-kanalizacyjnej w miejscowości Słabowo, Wejdyki, Krzyżany
3/  uzupełniony  został  wniosek  dotyczący  osi  IV  Leader  związany  z  drugą  częścią  ścieżki  i 
przedsięwzięciami  w  zakresie  zagospodarowania  przestrzeni  w  Prażmowie,  Rybicalu,  Kronowie  i 
Rynie
4/ odbyło się spotkanie z koordynatorem programu budowy ekologicznych mini przystani żeglarskich;
w  efekcie  tego  Gmina  Ryn  została  definitywnie  wpisana  do  programu;  wystosowano  pismo  do 
instytucji finansującej o formalne zawarcie z Gminą Ryn preumowy na realizację przedsięwzięcia
pod nazwą „ Ryńskie Centrum Żeglarstwa”; inne gminy odstępują, albo w całości, albo w części i są 
szanse ,w części  kosztów kwalifikowanych,  uzyskać maksymalne dofinansowanie w kwocie 80%; 
trwają prace związane z wydaniem decyzji środowiskowej, o warunkach zabudowy
5/ ogłoszono i rozstrzygnięto przetarg na realizację ścieżki wokół Jez. Ołów; wpłynęło 13 ofert, oferta 
maksymalna wynosiła 1.826.000 zł , minimalna 697.563 zł; aktualnie został ogłoszony nabór ofert na 
pełnienie funkcji inspektora nadzoru; z chwilą wyłonienia inspektora zostanie podpisana umowa na 
realizację
6/  odbyło  się  spotkanie  ze  spółką  rybacką  w  sprawie  uzgodnień  lokalizacji  Ryńskiego  Centrum 
Żeglarstwa 
7/ Starosta Powiatu – Pan D. Dżażdżewski zorganizował spotkanie wójtów i burmistrzów poświęcone 
wspólnym problemom powiatu  i gmin 
8/ odbyło się posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia; Urzędy Pracy w kraju otrzymają średnio o 
70% mniej środków w stosunku do roku ubiegłego; w naszym powiecie w 2010r. PUP miał ponad 
łącznie  12  mln  zł,  na  2011r.  otrzyma  łącznie  3.221.000  zł,  z  tego  ponad  milion  złoty  zostało 
zaangażowane już w roku ubiegłym;  Powiatowa Rada Zatrudnienia na wniosek dyrektora podjęła 
decyzję, że nie będzie żadnych robót publicznych, być może  100 osób skorzysta ze stażu; bardzo 
mocno zostaną ograniczone  formy kształcenia i dokształcania bezrobotnych; w niewielkim stopniu 
będzie możliwość prowadzenia prac interwencyjnych i społecznie użytecznych
9/  odbyło  się  spotkanie  z  biurem,  które  w  ramach  przetargu  realizuje  zagospodarowanie  Jez. 
Ryńskiego tj.  budowę Ryńskiego Centrum Żeglarstwa, w celu zatwierdzenia ostatecznej koncepcji.
Po  wykonaniu  badań  geologicznych  stwierdzono,  że  grunt  pod  budynkiem  starej  świetlicy  jest 
gruntem niestabilnym. Ściana szczytowa jest odchylona o 20 cm w stronę jeziora, w ścianach są 
pęknięcia.  Dlatego należy zastanowić  się nad tym,  czy wzmacniać  fundamenty budynku,  czy też 
budować nowy obiekt.  Zostanie jeszcze zasięgnięta opinia  wyspecjalizowanej  firmy trudniącej  się 
opracowywaniem ekspertyz i realizacją wzmocnień.
10/ zaczyna się realizacja inwestycji  dotyczącej budowy boiska wielofunkcyjnego. Odbyło się w tej 
sprawie  robocze  spotkanie  w  Olsztynie,  gdzie  określono  harmonogram   poszczególnych  prac  i 
działań  związanych  z  tym  przedsięwzięciem.  Na  dzisiaj  w  województwie  warmińsko-mazurskim 
wybudowanych jest 110 boisk „ Orlik”. Z tego w roku 2008 wybudowano - 20 boisk, w 2009r.- 41 i w 
2010r. – 49 boisk. Planowana jest budowa kolejnych 39 boisk. 
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Aktualnie dofinansowanie budowy  „  Orlików” jest korzystniejsze niż w latach poprzednich.  Udział 
Gminy nie może być mniejszy niż 20% środków. Został ogłoszony nabór ofert na adaptację projektu 
typowego,  do  adaptacji  naszych  warunków zagospodarowania  terenu  i  uzyskania  pozwolenia  na 
budowę. Do końca wakacji  boisko „ Orlik” powinno zostać otwarte.
11/ w poniedziałek odbyło się posiedzenie gmin dotyczące programu Master Plan; Gmina Ryn jest 
jedyna gminą, która realizuje zadanie rezerwowe. Po przetargach uwolniły się kolejne wolne środki.
Gminy stoją na stanowisku, żeby w miarę możliwości nie oddawać środków z tego programu. Chociaż 
instytucja pośrednicząca chciałaby je skierować na drogę konkursową. Gmina ma złożony wniosek na 
realizację wodociągu dla miejscowości Krzyżany,  Wejdyki,  Słabowo. Te miejscowości są w części 
poza Obszarem Chronionym. Jednym z podstawowych kryteriów jest wskaźnik 120 mieszkańców na 
jeden  kilometr  projektowanej  sieci.  Co,  w  warunkach  województwa,  poza  miastami  ,  jest  nie  do 
osiągnięcia. Dlatego będzie czyniona próba przejścia procedury powiększenia Obszaru Chronionego 
Krajobrazu. Bo, ten wskaźnik nie ma zastosowania w Obszarach Chronionych. 

Ad.6 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 

Pani A. Szymanek zapytała , czy były czynione kroki o przywrócenie stacjonowania w Rynie karetki 
pogotowania ratunkowego. Dodała, że jeżeli takich poczynań nie było,  to zgłasza formalny wniosek o 
wystąpienie do wojewody w sprawie przywrócenia do Rynu karetki.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że jesienią słyszało się głosy, że to z winy Burmistrza i 
Rady zabrano karetkę z Rynu.  Dodał,  że gdy wojewodą była Pani Szyszko w karetka pogotowia 
ratunkowego  stacjonowała  w  Rynie.  Z  chwilą  zmiany  układu  politycznego  w  województwie,  gdy 
wojewodą została osoba z ramienia partii PSL, dokonano politycznego zamachu na karetkę w Rynie.
W związku z tym był protest i do wojewody i do starosty.
Burmistrz poinformował, że rozmawiał w tej sprawie z dyrektorem Maszewskim i być może uda się 
przywrócić karetkę do Rynu. Dlatego dobrze by było, aby dzisiaj takie poparcie wyszło od Rady.

Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek radnej Pani A. Szymanek o 
przywrócenie stacjonowania karetki pogotowia ratunkowego w Rynie

W wyniku przeprowadzonego głosowania  Rada Miejska jednogłośnie poparła powyższy wniosek, w 
obecności 13 radnych.

Pan K. Jarosz poinformował, że na poprzedniej sesji został złożony wniosek komisji, który nie został 
przegłosowany.  Pan  Burmistrz  odpowiedział  na  sesji  na  ten  wniosek  i  stwierdził,   że  w  dniu 
następnym umożliwi samochodom osobowym poruszanie się po drodze położonej nad Jez. Ryńskim.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  –  odpowiedział,  że  jeden  dzień  funkcjonowało  to  (  droga  została 
otwarta), ale zaczęły się po niej poruszać samochody  dowożące towar do „Alkoholi Świata”.

Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – zapytał, czy będzie robiony teren przy urzędzie.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że w budżecie zaplanowano 30 tytułów inwestycyjnych i 
w pierwszej kolejności będą realizowane te inwestycje, na które będzie można otrzymać 
dofinansowanie.

Ad.7 Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania – udzielono w pkt. 6
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Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w Rynie.           

Projekt uchwały przedstawił  Pan J. Karpiński  – Burmistrz MiG.  Projekt dotyczy przeznaczenia do 
sprzedaży  w trybie przetargowym  działki o nr 209/51 i 209/52 pod budowę garaży w zabudowie 
szeregowej.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do 
sprzedaży nieruchomości w Rynie.           

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za 
-podjęciem głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu).
- uchwała Nr IV/25/11 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu.

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej 
         nr 131/15  przy ul. M. Kopernika w Rynie. 

Projekt  uchwały  przedstawił  Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG.  Projekt  dotyczy  zbycia  na rzecz 
wspólnoty  mieszkaniowej  /właścicieli  lokali/   przy   ul.  M.  Kopernika  2  w  Rynie  nieruchomości 
przyległej  oznaczonej  nr  131/15,  niezbędnej  do  poprawienia  warunków  zagospodarowania 
nieruchomości oznaczonej nr 131/5. Projekt uchwały zakłada udzielenie bonifikaty od ceny nabycia 
nieruchomości przyległej w wysokości 80% ceny gruntu.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia 
nieruchomości gruntowej  nr 131/15  przy ul. M. Kopernika w Rynie. 

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/26/11 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu.

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej 
           nr 131/16  przy ul. M. Kopernika w Rynie. 

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy zbycia nieruchomości 
na rzecz wspólnoty mieszkaniowej /właścicieli lokali/  przy  ul. M. Kopernika 6 w Rynie nieruchomości 
przyległej  oznaczonej  nr  131/16,  niezbędnej  do  poprawienia  warunków  zagospodarowania 
nieruchomości oznaczonej nr 131/7. Projekt uchwały zakłada udzielenie bonifikaty od ceny nabycia 
nieruchomości przyległej w wysokości 80% ceny gruntu.
                                                                                           
Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia 
nieruchomości gruntowej nr 131/16  przy ul. M. Kopernika w Rynie. 

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/27/11 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu.
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Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej 
            nr 31/28  przy Pl. Wolności w Rynie.  

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy zbycia nieruchomości  
na  rzecz wspólnoty  mieszkaniowej  /właścicieli  lokali/  przy Pl.  Wolności  5 w Rynie  nieruchomości 
przyległej  oznaczonej  nr  31/28  niezbędnej  do  poprawienia  warunków  zagospodarowania 
nieruchomości oznaczonej nr 31/7. Projekt uchwały zakłada udzielenie bonifikaty od ceny nabycia 
nieruchomości przyległej w wysokości 80% ceny gruntu.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia
nieruchomości gruntowej  nr 31/28  przy Pl. Wolności w Rynie.

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/28/11 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.

Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości gruntowej
           nr  31/30  przy Pl. Wolności w Rynie.  

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy zbycia nieruchomości  
na rzecz wspólnoty mieszkaniowej  /właścicieli  lokali/   przy Pl.  Wolności 3 w Rynie nieruchomości 
przyległej  oznaczonej  nr  31/30  niezbędnej  do  poprawienia  warunków  zagospodarowania 
nieruchomości oznaczonej nr 31/11. Projekt uchwały zakłada udzielenie bonifikaty od ceny nabycia 
nieruchomości przyległej w wysokości 80% ceny gruntu.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia
nieruchomości gruntowej nr  31/30  przy Pl. Wolności w Rynie.  

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/29/11 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.

Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 31/27 w Rynie.        

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy sprzedaży działki nr 
31/27  ,  w  trybie  bezprzetargowym,  na  poprawienie  warunków  zagospodarowania  nieruchomości 
przyległych  oznaczonych  nr  31/13,  31/20,  31/5  i  31/21.Właściciel  działki  wybudował  na  gruncie 
gminnym schody i zwrócił się o wykup tego gruntu.       

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do 
sprzedaży działki nr 31/27 w Rynie.        

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/30/11 stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokółu.
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Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 92/4 we wsi Skop.   

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy sprzedaży, w trybie 
przetargowym,   działki  oznaczonej  nr  92/4  o  pow.  0,1684ha,  położonej  w  obrębie  wsi  Skop. 
Nieruchomość nie jest obecnie przedmiotem dzierżawy.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do 
sprzedaży działki nr 92/4 we wsi Skop.   

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za 
-podjęciem głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu).
- uchwała Nr IV/31/11 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu.

Ad.15  Podjęcie uchwały sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 51/6 w Ławkach.

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy sprzedaży, w trybie 
przetargowym, działki nr 51/6 o pow. 0,1540 ha, położonej w obrębie wsi Ławki.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do 
sprzedaży działki nr 51/6 w Ławkach.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za 
-podjęciem głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu).
- uchwała Nr IV/32/11 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu.

Ad.15 a Podjęcie uchwały sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 118/2 w Ławkach.
       
Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy sprzedaży, w trybie 
przetargowym, działki nr 118/2 o pow. 0,3740 ha.
                          
Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do 
sprzedaży działki nr 118/2 w Ławkach.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za 
-podjęciem głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu).
- uchwała Nr IV/33/11 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu.

Ad.16  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 163 w Wejdykach.   

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy sprzedaży, w trybie 
przetargowym, działki nr 163 o pow. 0,0303 ha, położonej w obrębie wsi Wejdyki gm. Ryn.
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Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie przeznaczenia  do 
sprzedaży działki nr 163 w Wejdykach.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za 
-podjęciem głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu).
- uchwała Nr IV/34/11 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu.

Ad.17  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 288/2 w obrębie
           Sterławek Wielkich.

Projekt uchwały przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Projekt dotyczy sprzedaży, w trybie 
bezprzetargowym, działki nr 288/2 o pow. 0,4251ha, na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległych oznaczonych nr 70, nr 71, nr 72, nr 73/1, nr 518, nr 90/10, nr 88 i nr 89/1. 

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie przeznaczenia  do 
sprzedaży działki nr  288/2 w obrębie Sterławek Wielkich.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za 
-podjęciem głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu).
- uchwała Nr IV/35/11 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu.

Ad.18  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie majątku  
            gminy  Przedsiębiorstwu gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółce z o.o. w 
            Rynie.           

Projekt  uchwały  przedstawił  Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG.  Projekt  dotyczy  nieodpłatnego 
przekazania Przedsiębiorstwu Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Spółce z o.o. w Rynie,  na 
okres 5 lat w formie użyczenia, następujących składników majątkowych i nieruchomości:
1) sieć wodociągowa z przyłączami Głąbowo-Orło-Sterławki Wielkie-Kronowo-Grzybowo,
2) sieć kanalizacji sanitarnej z przyłączami Głąbowo-Orło-Sterławki Wielkie-Kronowo-
Grzybowo   i  z  przepompowniami  w obrębie  w/w  wsi  oraz  zmodernizowanymi  przepompowniami 
ścieków w Głąbowie i w Rynie przy ul. Świerczewskiego i XX-lecia,
3) sieć kanalizacji sanitarnej z przyłączami Sterławki Wielkie-Jeziorko i  z przepompowniami.
                                                                                              
Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
przekazanie w użyczenie majątku  gminy  Przedsiębiorstwu gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
Spółce z o.o. w  Rynie.           

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/36/11 stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu.
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Ad.19  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie majątku  
           gminy Przedsiębiorstwu gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółce z o.o. w  
           Rynie.           

Projekt  uchwały  przedstawił  Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG.  Projekt  dotyczy  nieodpłatnego 
przekazania Przedsiębiorstwu Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Spółce z o.o. w Rynie,  na 
okres 5 lat w formie użyczenia, następujących składników majątkowych i nieruchomości:
1) sieć wodociągowa z przyłączami  Szymonka-Prażmowo-Stara Rudówka-Tros-Skop-
    Monetki-Klos,
2) sieć kanalizacji sanitarnej Szymonka-Prażmowo-Stara Rudówka-Tros-Skop-Mopnetki-
    Klos wraz z przepompowniami. 
  
Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
przekazanie w użyczenie majątku  gminy  Przedsiębiorstwu gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
Spółce z o.o. w  Rynie.           
                                                                                          
W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/37/11 stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokółu.

Ad.20 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/407/10 Rady Miejskiej w Rynie 
           z dnia 28 lipca 2010r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta i 
          Gminy  Ryn na lata 2010-2015.  

Projekt  uchwały przedstawił  Pan J.  Karpiński  – Burmistrz MiG. Projekt  dotyczy wprowadzenia  do 
„Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego”  inwestycji  realizowanej  w  trybie  partnerstwa  publiczno-
prywatnego. Jest to forma  inwestycji   realizowana już zarówno w USA, jak i Europie. Planuje się 
realizację pomysłu sprzed dwóch lat dotyczącego budowy  Ryńskiego Centrum Sportu i Rekreacji – tj. 
budowy infrastruktury hotelowej o standardzie trzygwiazdkowym; zagospodarowanie całej przestrzeni 
na przestrzeń sportowo-  rekreacyjno-wypoczynkową;  zagospodarowanie nadbrzeża:  budowa portu 
na potrzeby centrum, budowa kąpieliska i plaży. Podjęcie uchwały na zawarcie umowy o partnerstwie 
publiczno-prywatnym  wymaga  wcześniejszego  umieszczenia  inwestycji  w  Wieloletnim  Planie 
Inwestycyjnym Miasta i  Gminy. Na realizację inwestycji zostały zaplanowane środki finansowe. 
Umowa zostanie zawarta zgodnie ustawą o koncesji na roboty budowlane lub usługi. Zgodnie, z którą 
w zasadzie całe ryzyko można pozostawić na inwestorze. Gminę nie stać na rozłożenie ryzyka.  
Jeśli znajdzie się inwestor, wyłoniony zgodnie z ustawą, który zdecyduje się wziąć ryzyko budowy i 
funkcjonowania  przez  okres  trwania  koncesji,  bez  żądania  wynagrodzenia  z  takim  zapisem  w 
umowie, to zostanie wybrany, w przeciwnym razie nie. 
Koszty zaplanowane na inwestycję związane są z przygotowaniem procedury do wyłonienia partnera.
Zgodnie z ustawą zamówienie musi być ogłoszone nie tylko na terytorium Polski,  ale również na 
terenie całej Unii Europejskiej. Stąd zajdzie potrzeba tłumaczeń dokumentów na język angielski przez 
tłumacza przysięgłego.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr 
XLIX/407/10 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 28 lipca 2010r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta i  Gminy  Ryn na lata 2010-2015.

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
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- uchwała Nr IV/38/11 stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokółu.

Ad.21  Podjęcie uchwały w sprawie realizacji inwestycji pn.” Ryńskie Centrum Sportu i  
            Rekreacji ” poprzez zawarcie umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym. 

Pan J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG -  przedstawił  projekt  uchwały  z  autopoprawką   polegającą  na 
rozszerzeniu:
1/ paragrafu 1 o zapis: „Jednocześnie wyraża się zgodę na zawarcie przez Gminę Ryn z wyłonionym 
                               partnerem  prywatnym odpowiedniej umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym”.

2/ paragrafu 2 o zapis: „ zgodnie z ustawą z dnia 19 grudnia 2008 r. o partnerstwie publiczno-    
                               prywatnym  (Dz.U. z 2009r. Nr 19, poz. 100  ze zmianami) oraz ustawy z dnia 9  
                               stycznia 2009 r. o  koncesji     na roboty budowlane lub usługi (Dz.U. Nr 19,   
                               poz.101  ze zmianami)”.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały w sprawie realizacji  inwestycji  pn.” 
Ryńskie Centrum Sportu i  Rekreacji ” poprzez zawarcie umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym. 

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/39/11 stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokółu.

Ad.22  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy   
            Ryn na lata 2011- 2019. (projekt  dostarczono radnym na I sesji : 02.12.2010r.)

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG stwierdził, że projekt uchwały wraz z projektem budżetu na 2011r.  
dostarczono radnym dużo wcześniej ( tj. dnia 02.12.2010r.).
Do w / w projektu Burmistrz MiG wydał : 
- zarządzenie Nr 96/10 z dnia 08.12.2010r.  zawierające zmiany do uchwały. Zmiany zawarte zostały  
   w paragrafie 1 zarządzenia
- zarządzenie Nr 105/10 z dnia 31.12.2010r. zawierające zmiany do uchwały. Zmiany zawarte zostały 
   w paragrafie 1 zarządzenia.

Pani  I.  Olszewska-  Skarbnik  Gminy  –  odczytała  uchwałę  Nr  RIO.VIII-0120-712/10  Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 14.12.2010r. w sprawie wydania 
pozytywnej opinii o wieloletniej prognozie finansowej na lata 2011-2019.
- uchwała Nr RIO.VIII-0120-712/10 stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokółu

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy  Ryn na lata 2011- 2019.

W wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych.
- uchwała Nr IV/40/11 stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokółu.
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Ad.23  Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok:( projekt dostarczono radnym na I sesji:02.12.10.r.) 

Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że plan dochodów inwestycyjnych wynosi 10.541.329zł;
wydatki budżetu ogółem wynoszą 29 677 870 zł. 
Burmistrz dodał, że to co się dzieje z budżetem państwa może niepokoić. Przykładem tego są środki 
przyznane na funkcjonowanie Powiatowego Urzędu Pracy.
Podkreślił, że uczuli kierowników gminnych jednostek, aby gospodarowali swoimi budżetami celowo, 
racjonalnie, zgodnie z ustawą o finansach publicznych.

 1/ odczytanie projektu uchwały budżetowej

Projekt uchwały budżetowej odczytała Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy. 
( Ze zmianami zawartymi w zarządzeniach  Burmistrz MiG  : 
-  zarządzenie  Nr  96/10  z  dnia  08.12.2010r.   zawierające  zmiany  do  uchwały  -  w  paragrafie  2 
zarządzenia
-  zarządzenie  Nr  105/10  z  dnia  31.12.2010r.  zawierające  zmiany  do  uchwały  -  w  paragrafie  2 
zarządzenia
- z autopoprawką polegająca na skreśleniu z paragrafu 5 uchwały: pkt.4 i 5.)

                    
  2/ odczytanie opinii poszczególnych Komisji Rady

Pan K. Jarosz – Przewodniczący Komisji  – odczytał  opinię Komisji  Bezpieczeństwa Publicznego, 
Spraw Socjalnych i Zdrowia z dnia 21.01.2010r.
Komisja nie wniosła żadnych uwag do projektu  i pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2011r.
- opinia komisji stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokółu.

Pani A. Jucewicz – Przewodnicząca Komisji – odczytała opinię Komisji Oświaty Kultury i Sportu z 
dnia 24.01.2010r. 
Komisja nie wniosła żadnych uwag do projektu  i pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2011r.
- opinia komisji stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokółu.

Pan M. Kowal – Przewodniczący Komisji - odczytał opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 20.01.2010r. 
Komisja nie wniosła żadnych uwag do projektu  i pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2011r.
- opinia komisji stanowi załącznik nr 24  do niniejszego protokółu.

   3/ odczytanie opinii Komisji właściwej do spraw budżetu
  
Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  -  odczytał  opinię  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki z dnia 25.01.2010r. 
Komisja nie wniosła żadnych uwag do projektu  i pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2011r.
- opinia komisji stanowi załącznik nr 25  do niniejszego protokółu.
          

    4/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej  
       oraz prognozie długu 

Pani I. Olszewska- Skarbnik Gminy – 

1/ odczytała uchwałę Nr RIO.VIII-0120-713/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie z dnia 14.12.2010r. w sprawie wydania pozytywnej opinii o projekcie uchwały budżetowej 
na 2011r.
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- uchwała Nr RIO.VIII-0120-713/10 stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokółu

1/ odczytała uchwałę Nr RIO.VIII-0120-714/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie z dnia 14.12.2010r. w sprawie wydania pozytywnej  opinii  o możliwości sfinansowania 
deficytu budżetu w wysokości 3.946.666,68 zł
- uchwała Nr RIO.VIII-0120-714/10 stanowi załącznik nr 27  do niniejszego protokółu

    

 5/ dyskusja nad projektem uchwały budżetowej

Pan  K.  Jarosz  stwierdził,  że   na  komisjach  Pan  Burmistrz  zapewniał,  że  kierownicy  gminnych 
jednostek na 2011 rok otrzymali  tyle środków, o ile wnioskowali. Zapytał ,czy to prawda.

Pani  T.  Jankowska  –  Dyrektor  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego-  opowiedziała,  że  były  drobne 
przesunięcia, ale w roku bieżącym potraktowani zostali wyjątkowo i można powiedzieć, że otrzymali 
tyle środków na 2011r. na ile złożyli zapotrzebowanie.
     

 6/ głosowanie

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  budżetu gminy Ryn na 
2011r.( wraz ze zmianami zawartymi w zarządzeniach Burmistrza :  Nr 96/10 z dnia 08.12.2010r.  
i Nr 105/10 z dnia 31.12.2010r. oraz z autopoprawką polegająca na skreśleniu z paragrafu 5 uchwały: 
pkt.4 i 5 ).
                        
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów ( za podjęciem 
uchwały głosowało 12 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu).
- uchwała Nr IV/41/11 stanowi załącznik nr 28  do niniejszego protokółu.

Pan J.  Karpiński  –  Burmistrz  – podziękował  radnym za to,  że zdecydowali  się  podjąć  wyzwanie 
zapisane w projekcie budżetu na 2011r.

Ad.24  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na rok 2011.                     

Projekt uchwały przedstawiła Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,   Finansów,  Rolnictwa  i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały zmiany budżetu Miasta i Gminy na rok 
2011.                     

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów ( za podjęciem 
uchwały – opowiedziało się 11; przeciw- nie było; 2 radnych wstrzymało się od głosu).
- uchwała Nr IV/42/11 stanowi załącznik nr 29  do niniejszego protokółu.

Ad.25  Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza MiG Ryn. ( przedłożonej na III sesji    
                                                                                                                            w dn.30.12.10r.) 

Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – poinformował, że Pani J.Wicha  wycofała skargę na Burmistrza 
MiG, która wpłynęła do Rady Miejskiej dnia 15.11.10r. za pośrednictwem Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Olsztynie pismem znak: SKO 9-56/10.
Przewodniczący odczytał treść oświadczenia Pani J. Wicha o wycofaniu skargi.
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Pan M. Kowal – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – dodał, że powyższe oświadczenie o wycofaniu 
skargi zostało złożone przez Panią J. Wicha na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 20.01.11r.

- oświadczenie o wycofaniu skargi – stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokółu.

Wobec powyższego Rada Miejska odstąpiła od rozpatrzenia skargi.

Ad.26 Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Skopie.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – podkreślił że podejmowanie decyzji o likwidacji czegokolwiek, nigdy 
nie jest łatwe. O likwidacji szkół w Skopie i Sterławkach mówiło się już w poprzednich latach, kiedy 
dzieci w tych szkołach było na poziomie ok.40 uczniów.
Dodał, że podejmując decyzję o kandydowaniu w 2006 roku zapewniał, że przez cztery lata te szkoły 
być  może  uda  się  utrzymać  .  I  tak  się  stało,  mimo  naporu  i  Rady  i  społeczeństwa  z  innych 
miejscowości i miasta Ryn. Było to swego rodzaju nierównym traktowaniem naszych mieszkańców 
tworzących  wspólnotę  jaką  jest  gmina.  Ale  wymówką  było,  to  że  w  mieście  nie  do  końca  były 
spełnione  odpowiednie  warunki.  Została  przeprowadzona  procedura  połączenia  jednostek 
oświatowych w Zespół Szkolno-Przedszkolny. Udało się zrealizować pomysł, zapewne sprzed 10 lat, 
wybudowania nowego obiektu, gdzie warunki są naprawdę komfortowe.

Szkoła w Skopie jest taką samą szkołą, jak szkoła w Sterławkach. Dwa lata temu, obie Panie 
Dyrektorki zostały poinformowane o tym, że wcześniej, czy później takie decyzje zapadną. Miały więc 
szukać możliwości,  aby te szkoły utrzymać.  Są różne możliwości  i  różne środki poza subwencją. 
Dyrektor szkoły w Sterławkach potraktowała to poważnie. Złożyła pięć wniosków na różne działania 
związane z pozyskaniem środków na wzmocnienie walorów edukacyjnych tej szkoły.  Trzy wnioski 
zostały docenione i skończyły się podpisaniem umowy na dofinansowanie. W dwóch wnioskach, na 
teren gminy za pośrednictwem tej szkoły, trafiło prawie milion złotych. Kolejny projekt na kwotę
200 000 zł ruszy od września. Dlatego, na dzisiaj, nie ma propozycji likwidacji tej szkoły. Jest tego 
pewne  uzasadnienie  i  wytłumaczenie,  że  projekty  są  w  trakcie  realizacji.  Udziałem  gminy  jest 
przestrzeń tej szkoły i ludzie w niej pracujący. Natomiast w Skopie tak się nie stało.

Na dzień dzisiejszy są trzy obwody szkolne: Skop, Sterławki, Ryn. Z tego wynika obowiązek 
szkolny  dla  określonego  obwodu szkolnego.  W obwodzie  szkolnym Skop obowiązkiem szkolnym 
objętych jest 21 uczniów. Natomiast na dzisiaj tych uczniów jest tylko 12; 8 uczniów uczęszcza do 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie. Z prognozy na lata następne nie wynika, że będzie lepiej.
Będzie gorzej. Liczba dzieci w Skopach spadnie jeszcze o dwóch uczniów, czyli będzie tylko 10.
W promieniu 100 kilometrów nie ma już takich szkół. Jeżeli będzie chęć prowadzenia tej szkoły, przez 
Panią Dyrektor, nauczycieli, to gmina przekaże subwencję oświatową przypadającą na jedno dziecko.
Dzieci pod względem komfortu opieki być może mają lepiej. Ale, czy mają lepiej, że są w tak małej 
grupie  rówieśniczej  i  potem  wkraczają  w  dużą  grupę,  nieznaną  sobie.  Tu  sprawa  byłaby  już 
dyskusyjna.

Koszt utrzymania jednego ucznia w Skopie jest trzy razy większy niż w Rynie, a subwencja na ucznia 
jest  jednakowa.  Powinnością  gminy,  po  likwidacji  szkoły,  będzie  zapewnienie  przez  gminę 
bezpiecznego dowożenia dzieci.  W transporcie publicznym gmina nie ma obowiązku zapewnienia 
opiekuna. Przy dowożeniu jednak tak małych dzieci taki opiekun powinien być. 

W  kampanii  wyborczej  mówiłem,  że  będziemy  rozmawiać  z  rodzicami,  że  rodzice  będą 
wiedzieli,  jakie  są  zamiary.  Likwidacja  jest  koniecznością,  wynikającą  z  ustawy  o  finansach 
publicznych. Jakakolwiek kontrola mająca prawo kontrolować budżety, może zapytać dlaczego gmina 
godzi się na utrzymywanie szkoły, na nieracjonalne wydatki z tym związane.

W nowy obiekcie  jest ciepło, czysto, jest możliwość objęcia dzieci całym wyżywieniem oraz 
profesjonalną opieką.

Pan A. Klijer – mieszkaniec Skop – Pan Burmistrz, przed wyborami, obiecał nam, że zrobi wszystko,  
aby ta szkoła została. Powiedział, że to nie zależy od niego tylko od Rady. Pan Klijer zapytał czy z 
wnioskiem o likwidację wystąpiła Rada, czy Pan Burmistrz. W życiu nie chodzi tylko o pieniądze. 
Ważna jest nauka i bezpieczeństwo. Dzieci 4-5 letnie będą dojeżdżać autobusem  w zimę, i nie tylko 
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w zimę. Będą musiały wstawać o godz. 6,00 i wracać o 15 - 16,00. Czy to jest dobre dla tak małych 
dzieci. Pod wnioskiem, aby nie likwidować szkoły, podpisało się ponad 100 osób. Ci ludzie też płacą 
podatki  do  gminy,  żyją  w tej  gminie  i  też  im  się  coś  należy.  Pan  A.  Klijer  zaapelował,  aby  nie 
likwidować Szkoły w Skopie, bo też ma swoje tradycje.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  –  podkreślił,  że  w  trakcie  kampanii  mówił,  że  o  wszelkich 
przedsięwzięciach rodzice będą powiadomieni, że prowadzone będą rozmowy, spotkania. Pierwsze 
spotkanie odbyło się w grudniu.
W  ramach  uzupełnienia  dodał,  że  na  terenie  kraju  jest  500  szkół  prowadzonych  przez 
stowarzyszenia. Nowa ustawa dopuszcza prowadzenie szkoły przez jedną osobę np. przez dyrektora, 
czy też przez nauczyciela. W żadnej ze szkół prowadzonych przez stowarzyszenia nie ma mniej niż 
20 uczniów.  W roku szkolnym 2008/2009 było o 60 mniej dzieci, to są w zasadzie trzy klasy. Dzieci  
jest mniej. Gimnazjum skończy się na 6 oddziałach. Na dzisiaj w Skopie w I kl. jest jedno dziecko,

Pan J. Guz – Przewodniczący Rady - stwierdził, że likwidacja szkoły jest tematem bolesnym. Dodał, 
że pod wnioskiem o nielikwidowanie szkoły podpisały się  np. cztery osoby z jednej rodziny. Więc nie 
wie, czy to się podpisali rodzice, czy też dzieci. Zapytał ile osób z tych, które się podpisały posyła 
dzieci do szkoły w Skopie. Ile osób z tej listy jest starszych , czy nieletnich.

Pan J. Karpiński  – Burmistrz – oświadczył,  że po likwidacji  szkoły budynek szkolny pozostawiony 
zostanie dla miejscowości. Ale jeżeli będzie stał pusty i tylko raz w roku odbędzie się jakieś spotkanie, 
to pewnie i Rada i Burmistrz zmienią zdanie. Natomiast jeżeli miejscowość będzie umiała korzystać z 
tego budynku to pozostanie, ma być ośrodkiem życia miejscowości. Likwidacja szkoły nie oznacza 
sprzedaży tego budynku.

Pan K. Jarosz podkreślił, że rozumie obecnych na sali rodziców, gdyż 10 lat  temu uczestniczył w 
podobnej  sesji.  Stwierdził,  że nie rozumie rodziców,  którzy zabierają dzieci  z tej  szkoły,  płacą za 
bilety. Jego zdaniem ci rodzice również przyczynili się do likwidacji szkoły. 
Zapytał o koszt dowożenia tych dzieci do Rynu i czy była przeprowadzona jakaś symulacja.

Pan  E.Żakiewicz  odpowiedział,  że  dzieci  ze  Skop,  Klosu,  Monetek  są  dowożone  środkami 
komunikacji publicznej. Obowiązkiem gminy jest zapewnienie dowozu dzieci jeżeli odległość dziecka
z domu do szkoły przekracza 3 km. Te dzieci, które mogły by chodzić do Skop dojeżdżają na własny 
koszt.

Pan K. Jarosz  stwierdził, że chodziło mu o koszt dowozu dzieci.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział, że to można oszacować: kilometry razy cena za km razy 
cztery, czyli około 160 zł dziennie.

Pan  A.  Klijer  –  mieszkaniec  Skop  -  stwierdził,  że  koszty  będą  wyższe  ponieważ  trzeba  będzie 
wynająć opiekunkę do dzieci.  Zapytał,  czy to Pan Burmistrz zgłosił  wniosek o likwidację Szkoły w 
Skopie. Dodał, że liczba dzieci wynosi nie 10 tylko 14, a z pięciolatkami 16.
Przypomniał, że gmina sprzedała nową szkołę na którą rodzice płacili pieniądze. To gmina wzięła za 
to pieniądze, a tym rodzicom nic nie zostało.
Odnośnie  podpisów  złożonych  pod  wnioskiem  o  nielikwidowanie  szkoły  ,  Pan  Przewodniczący 
zasugerował,  że  to  dzieci  podpisywały.  Pan  Przewodniczący  zasugerował  tym  stwierdzeniem 
oszustwo.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – stwierdził,  na zebraniu zarówno w miejscowości Skop, jak i Monetki  
nie powiedział, że szkoła nie będzie likwidowana. Odpowiedział, że projektodawcą projektu uchwały
jest Burmistrz Miasta i Gminy Ryn.
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Pani A. Jucewicz – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – poinformowała że komisja 
pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  o  zamiarze  likwidacji  Szkoły  w  Skopie,  przy  1  głosie 
wstrzymującym się.

Pan E.Żakiewicz – stwierdził,  że przed  Radą  trudny wybór. Dodał, że za rok 2010r. na szkołę w 
Skopie wpłynęła subwencja w wysokości 85.281 zł, koszt utrzymania wyniósł ponad 230.000zł.

Pan  J.  Guz  –  Przewodniczący  Rady  –  w kwestii  wyjaśnienia  dodał,  że  na  podstawie  podpisów 
stwierdził, że jest podpisana jedna cała rodzina ( 4 osoby) z tego może być dwoje rodziców, a dwie 
następne osoby nie wie kto to może być. Dodał, że nie mówił, że to są dzieci.

Pan J. Brant – mieszkaniec gminy – poinformował,  że od 1 stycznia przyszłego roku zmienia się 
ustawa  o  systemie  oświatowym.  Zgodnie  tymi  zmianami  można  tworzyć  zespoły  ze  szkół 
podstawowych, czego teraz robić nie wolno. Jeśli byłby taki zespół odeszłyby dwie dyrektorki z pracy i 
można by na tym zaoszczędzić. Poza tym od 1 stycznia przyszłego roku będą subwencje na dzieci 
pięcio i czteroletnie i być może na trzyletnie. Gdyby były dzieci trzy i czteroletnie mogły chodzić do 
przedszkola,  ekonomicznie  byłoby  to  już  podreperowane.  Może  należałoby  zostawić  kwestię 
zamknięcia szkoły do przyszłego roku.

Pan J. Karpiński – Burmistrz –  potwierdził, że takie propozycje są. Dodał, że obecnie trwa kolejna 
kampania wyborcza.  Dzisiaj  kandydaci  do Sejmu Rzeczypospolitej  Polskiej,  kandydaci  do Senatu 
zrobią wszystko aby zostać wybranym. Nawet jeżeli jest to dobry zamiar, to i tak nie zrealizuje się od 
stycznia  2012  roku.  Podkreślił,  że  jeżeli  społeczność  nauczycielska  tej  szkoły  zdecyduje  się 
prowadzić tą szkołę należne pieniądze, wynikające z ustawy, otrzyma.

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  uchwały  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  w 
Skopie ze zmianą paragrafu 3, który otrzymał brzmienie: „ Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 
i podlega rozplakatowaniu w miejscach publicznych”.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Skopie.

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głos ( za podjęciem 
uchwały głosowało 9 radnych; przeciw 3 radnych; 1 radny wstrzymał się od głosu).
- uchwała Nr IV/43/11 stanowi załącznik nr 31  do niniejszego protokółu.

Ad. 27. Sprawy rożne. 

 Pani B. Bujwid- mieszkanka Rynu – poinformowała, że wspólnie z Panią R.Steć i Panem M.Malec
reprezentują Stowarzyszenie  Przedsiębiorców Miasta i  Gminy Ryn.  Korzystając  z dzisiejszej  sesji 
chcieliby się zaprezentować i poinformować, że takie stowarzyszenie istnieje.
Podstawową  przyczyną  zrzeszenia  się  było  to,  że  przedsiębiorcy  poczuli  się  ignorowani, 
niezauważeni przez władze. Oprócz zawiadomień o płaceniu podatku, tak naprawdę przedsiębiorcy 
nie mają innych kontaktów z władzą. Jest wiele spraw, o których przedsiębiorcy chcieliby rozmawiać i 
mają nadzieję że po dzisiejszej prezentacji coś się zmieni. Przedsiębiorcy chcieliby, aby myślano o 
nich, jako o jednostkach, które są potrzebne , aby należycie się z nimi liczyć.
Pani B. Bujwid zasygnalizowała sprawę talonów  świątecznych, która została źle przeprowadzona. 
Przyczyniła  się  do  poróżnień  między  handlowcami.  Nadmieniła,  że  na  grudniowy  wniosek  o 
wyjaśnienie tej sprawy, nie otrzymali odpowiedzi.
Poinformowała, że stowarzyszenie nie posiada osobowości prawnej, działa na podstawie przepisów 
ustawy prawo o stowarzyszeniach. Działalność stowarzyszenia oparta jest przede wszystkim o pracę 
społeczną.  Celem  stowarzyszenia  jest:  integracja  przedsiębiorców  prowadzących  działalność 
gospodarczą  na terenie  Miasta  I  Gminy  Ryn;  podejmowanie  działań  sprzyjających  rozwijaniu  się 
małych  i  średnich  firm,  a  tym  samym  przyczyniania  się  do  rozwoju  gospodarczego  miasta  i 
zmniejszania  bezrobocia;  reprezentacja  interesów  gospodarczych   przedsiębiorców  wobec  władz 
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samorządowych  i  państwowych;  udzielanie  pomocy  prawnej  i  szkoleniowej  przedsiębiorcom; 
aktywizowanie środowisk gospodarczych miasta; współpraca z samorządem miasta oraz instytucjami 
państwowymi i organizacjami samorządowymi zmierzającego do osiągnięcia celu stowarzyszenia;
przedstawianie  odpowiednich  analiz,  wniosków  i  postulatów;  uzyskiwanie  od  lokalnych  władz 
informacji o planach i przedsięwzięciach gospodarczych oraz nowych uregulowaniach prawnych w 
zakresie prowadzenia działalności gospodarczej; współpraca z policją i innymi służbami w zakresie 
bezpieczeństwa;  organizowanie  dla  członków  stowarzyszenia  i  ich  rodzin  imprez  kulturalnych 
służących  integracji  środowiska  przedsiębiorców;  koordynowanie  przedsięwzięć  charytatywnych 
podejmowanych przez członków stowarzyszenia.
Pani  B.  Bujwid  wyraziła  nadzieję,  że władze gminy potraktują ich poważnie  i  będą chciały z nim 
rozmawiać i współpracować.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  –  podkreślił,  że  niezmiernie  cieszy  go,  że  powstało  kolejne 
stowarzyszenie. Zapewnił, że nieprawdą jest to, że  Rada, Burmistrz nie chcą współpracować. Wręcz 
przeciwnie. Przy wszystkich istotnych dokumentach , które miały początek w roku 2010 wysłano  100 
zaproszeń  na  spotkanie  związane  z  aktualizacją  strategii.  Na  spotkanie  przybyło  dwóch  radnych 
( byłej kadencji) z przedsiębiorców przybył przedstawiciel centrum Kongresowego Zamek oraz dwóch 
przedstawicieli wspólnoty oraz osoby fizyczne. Na spotkanie związane z  planem rewitalizacji miasta 
Ryn w 2008 r. przybyło trochę więcej osób. 

Pani B. Bujwid- mieszkanka Rynu – odpowiedziała, że nikt z trójki przedsiębiorców obecnych na sesji 
nie otrzymał takich zaproszeń.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  –  odpowiedział,  że  jest  to  do  sprawdzenia.  Poinformował,  że 
wszelkie informacje o tego typu spotkaniach, wydarzeniach zamieszczane są również  w internecie; 
podobnie jak zawiadomienia o sesjach Rady Miejskiej, które dodatkowo wywieszane są na drzwiach 
wejściowych do urzędu. Kolejną bardzo ważną dla Rynu była sprawa zagospodarowania nadbrzeża 
nad Jez. Ryńskim. Zaproszono mieszkańców do wnoszenia uwag, przyszło kilka osób.
Burmistrz zaprosił wszystkich, do kształtowania zwłaszcza dokumentów strategicznych.

Odnośnie dystrybucji  żywności przez ośrodek pomocy społecznej odpowiedział,  że powołał 
zespół kontrolny i wyniki kontroli zostały Pani B. Bujwid przedstawione. Odpowiedź pisemna została 
wysłana  poczta  zwykłą.  Nie  do  końca  zarzuty  przedsiębiorców  były  słuszne,  ponieważ  nie  ma 
możliwości, żeby jeden towar kupiono w jednym punkcie, a drugi towar w innym punkcie. 
Przeprowadzono  zapytanie  ofertowe.  Być  może  Pani  Kierownik  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 
zapytania ofertowe skierowała do zbyt wąskiego grona. 

Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – podkreśliła, że te talony były przeznaczone  na zakup 
wyłącznie  żywności,   do realizowania  w sklepach spożywczych,  z  wyłączeniem używek,  środków 
chemicznych. Sklepy przemysłowe nie mogły absolutnie wziąć w tym udziału.

Pani B. Bujwid- mieszkanka Rynu – podkreśliła, że nie chodziło im o to, że talony dostali Drozdowie i, 
że to oni są winni. Chodziło o sposób załatwienia. Dlatego, że sklepów spożywczych w Rynie jest 
chyba 15, a zawiadomienia o przetargu dostały tylko trzy: Lewiatan, Adamczyk i Drozd. Należało dać 
równe szanse wszystkim. Tylko o to chodziło. Wyraziła nadzieję, że jeżeli w przyszłości będą takie 
talony zostanie to przeprowadzone lepiej.

Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – podkreśliła, że ośrodek miał przeprowadzoną kontrolę. 
W protokóle  zapisano, że procedura została zachowana i nie ma żadnych uchybień.

Pan J. Brant – mieszkaniec gminy – stwierdził, że Pan Burmistrz powiedział że będzie wymagał od 
wszystkich  dyrektorów,  aby  oszczędzali,  jak  najwięcej  i  bardzo  słusznie.  Dodał,  że  szkoda,  że 
Burmistrz nie realizuje tego wobec siebie, bo otrzymał ponad 20. 000 zł za niewykorzystane urlopy.
Zapytał,  kto  odpowiada  za   to,  aby  Pan  Burmistrz  w  wyznaczonym  terminie,  czyli  do  końca 
pierwszego kwartału, rozpoczynał urlopy i te urlopy wykorzystywał.
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Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  –  odpowiedział,  że  Gmina  Ryn  funkcjonuje,  w  organie 
wykonawczym jednoosobowo. Jest burmistrz, nie ma zastępcy, nie ma doradców, bo gminę na to nie 
stać. Zapewnił, że z chęcią poszedłby na dwa miesiące urlopu. Jednak przy ubieganiu się o środki 
związane z funduszami dokumenty musi podpisać Burmistrz, nie ma możliwości, aby to  podpisała 
inna osoba. Można powołać zastępcę, tylko żaden zastępca nie będzie pracował za 2.000 zł. Można 
zrobić tak, jak w Wydminach, gdzie jest i zastępca i doradcy. Może ich na to stać, naszej gminy na to 
nie stać.
Burmistrz stwierdził, że zgodnie prawem przysługuje mu ekwiwalent za niewykorzystany urlop. Dodał, 
że zadeklarował  przeniesienie niewykorzystanego urlopu z 2010r. na rok 2011. 

Pan J.  Brant  – mieszkaniec  gminy – zwrócił  uwagę,  że  nie  otrzymał  odpowiedzi,  na pytanie  kto 
odpowiada za to, że Pan Burmistrz nie wykorzystał urlopu.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – stwierdził, że za to odpowiada sam Burmistrz. Zgodnie z nową 
ustawą o pracownikach samorządowych, Burmistrz  wyznacza osobę, która w  imieniu pracodawcy, w 
stosunku do Burmistrza, pełni obowiązki.

Pani B. Bujwid - mieszkanka Rynu –  zapytała, czy była podwyżka poborów dla Pana Burmistrza.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że była. Wyjaśnił, że stosunek o pracę z wójtem, 
burmistrzem kończy się z upływem  kadencji, niezależnie od tego, czy ta sama osoba jest wybierana 
na następną kadencję, czy nie. Ma być zakończony stosunek pracy, rozliczony, ma być wystawione 
świadectwo  pracy.  Burmistrz  podkreślił,  że  proponował,  aby  nie  wnioskować  o  zwiększenie 
wynagrodzenia . Jednak Komisja Rozwoju na swym posiedzeniu uznała inaczej.  Złożyła wniosek, 
który został przez Radę przyjęty.

Pan M. Kowal – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że sam zgłosił wniosek o podwyżkę z tego względu, że w trakcie kampanii wyborczej 
wszyscy kandydaci opierali  się na doradcach i zastępcach. Komisja doszła do wniosku,  że przez 
cztery lata Burmistrz sam wszystko prowadził,  wszystkim się zajmował  i  dlatego trzeba podnieść 
wynagrodzenie.

Ad.28. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął IV sesję Rady Miejskiej 
w Rynie.
 

Protokółowała:                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej

Bożena Dybała
                                                                                                      Jarosław Guz
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